
 ROMÂNIA 
JUDEŢUL NEAMŢ 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI POIENARI 
  

PROCES – VERBAL 
Nr. 6020  

Încheiat astăzi 29.11.2024 în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului Local al comunei Poienari, 
judeţul Neamţ 

 
      Ședința a fost convocată prin dispozițiile primarului comunei Poienari nr. 122 din 22.11.2024, 
respectiv dispoziția nr. 125 din 27.11.2024  cu următorele proiecte pe ordinea de zi:  
 

1. Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea H.C.L. nr. 41 din 23.10.2024 
privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale ale comunei Poienari, județul Neamț, 
pentru anul 2025 

Inițiator- Primar Vasile- Emil DASCĂLU 
2. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local de venituri și cheltuieli al comunei 

Poienari, județul Neamț, pe anul 2024 
Inițiator- Primar Vasile- Emil DASCĂLU 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie al bugetului local de venituri 
și cheltuieli al comunei Poienari, județul Neamț, pe trimestrul III al anului 2024 

Inițiator- Primar Vasile- Emil DASCĂLU 
 4. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării reţelei şcolare a unităților de 

învăţământ preuniversitar de pe raza comunei Poienari, județul Neamț, pentru anul 
şcolar 2025- 2026 

Inițiator- Primar Vasile- Emil DASCĂLU 
5.  Proiect de hotărâre privind privind desemnarea reprezentantului Consiliului Local al 

comunei Poienari în Consiliul de Administraţie al Şcolii Gimnaziale Poienari, județul 
Neamț 

Inițiator- Primar Vasile- Emil DASCĂLU 
6. Proiect de hotărâre privind constituirea Structurii Comunitare Consultative şi aprobarea 

Regulamentului de organizare şi funcţionare a Structurii Comunitare Consultative la 
nivelul comunei Poienari, judeţul Neamţ 

Inițiator- Primar Vasile- Emil DASCĂLU 
7.  Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 42 din 23.10.2024 privind instituirea 

unor facilități fiscale și aprobarea procedurii de anulare a accesoriilor aferente 
obligațiilor bugetare principale restante la data de 31.08.2024 inclusiv, datorate 
bugetului local de către contribuabilii de pe raza administrativ – teritorială a comunei 
Poienari 

Inițiator- Primar Vasile- Emil DASCĂLU 
8. Intrebări- interpelări 

  
 D-na Alina- Liliana MREANĂ, secretarul general al comunei Poienari, efectuează apelul 

nominal la lucrările şedinţei sunt prezenţi  11 consilieri locali din 11 consilieri locali în funcție. 
      Ședința este legal constituită.  
      Domnul Ioan SFRIJA, președintele de ședință, declară deschise lucrările ședinței și supune spre 
aprobare ordinea de zi a ședinței, conform art. 135, alin. (7) din OUG 57/2019. Cvorum necesar- 
majoritatea simplă (primul număr natural mai mare decât jumătate din totalul membrilor prezenți la 
o ședință a organului colegial, cu condiția îndeplinirii cvorumului). 
       Cu unanimitate de voturi (11) ordinea de zi a ședinței ordinare din data de 29.11.2024 a fost 
aprobată.    



       Cu unanimitate de voturi (11) se suplimentează ordinea de zi prin dispoziția nr. 125 din 
27.11.2024 cu un proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 42 din 23.10.2024 privind 
instituirea unor facilități fiscale și aprobarea procedurii de anulare a accesoriilor aferente obligațiilor 
bugetare principale restante la data de 31.08.2024 inclusiv, datorate bugetului local de către 
contribuabilii de pe raza administrativ – teritorială a comunei Poienari. 
       D-na Alina- Liliana Mreană, secretarul general al comunei Poienari, supune spre aprobare 
consiliului local procesul- verbal al şedinţei anterioare desfășurate la data de 18.11.2024 se aprobă 
cu 11 voturi ,,pentru“.  
 
             Se trece la punctul 1 al ordinei de zi. 

1. Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea H.C.L. nr. 41 din 23.10.2024 
privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale ale comunei Poienari, județul Neamț, 
pentru anul 2025 

                                                      Inițiator- Vasile- Emil DASCĂLU 
 

        Domnul Ioan SFRIJA, președintele de ședință, prezintă proiectul de hotărâre. 
 
        Comisia de specialitate a Consiliului Local Poienari pentru programe de dezvoltare economico- 
socială, buget, finanțe, administrarea domeniului public și privat al comunei, urbanism și amenajarea 
teritoriului, agricultură, servicii, comerț- aviz favorabil.   
         
        Președintele de ședință solicită înscrieri la cuvânt. 
        Președintele de ședință constată că nu sunt înscrieri la cuvânt și supune la vot proiectul de 
hotărâre înscris la punctul 1 al ordinei de zi. 
        Secretarul general al comunei Poienari, județul Neamț, aduce la cunoștință faptul că adoptarea 
proiectului de hotărâre privind modificarea și completarea H.C.L. nr. 41 din 23.10.2024 privind 
stabilirea impozitelor şi taxelor locale ale comunei Poienari, județul Neamț, pentru anul 2025, se 
face cu votul majorității absolute a consilierilor locali, fiind necesar un număr de cel puțin 6 voturi 
“pentru”. 
 
       Supus la vot proiectul de hotărâre este adoptat cu 11 voturi ,,pentru”.    
        
            Se trece la punctul 2 al ordinei de zi. 
       2. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local de venituri și cheltuieli al 
comunei Poienari, județul Neamț, pe anul 2024 

Inițiator- Vasile- Emil DASCĂLU 
 

       Domnul Ioan SFRIJA, președintele de ședință, prezintă proiectul de hotărâre. 
        
       Comisia de specialitate a Consiliului Local Poienari pentru programe de dezvoltare economico- 
socială, buget, finanțe, administrarea domeniului public și privat al comunei, urbanism și amenajarea 
teritoriului, agricultură, servicii, comerț- aviz favorabil. 
       Comisia de specialitate a Consiliului Local Poienari pentru administraţie publică locală, 
probleme juridice, servicii publice şi comerţ, gospodărire comunală, apărarea ordinii şi liniştii 
publice, a drepturilor cetăţenilor - aviz favorabil. 
 
       Președintele de ședință solicită înscrieri la cuvânt. 
       Doamna contabil explică raportul de specialitate și menționează că avem prevederi bugetare, dar 
sunt restricții la bunuri și servicii cu Ordoanța nr. 107. Perioada iulie-noiembrie, comuna noastră s-a 
descurcat foarte greu. Avem facturi de achitat. 
       Președintele de ședință constată că nu mai sunt înscrieri la cuvânt și supune la vot proiectul de 
hotărâre înscris la punctul 2 al ordinei de zi. 



      Secretarul general al comunei Poienari, județul Neamț, aduce la cunoștință faptul că adoptarea 
proiectului de hotărâre privind rectificarea bugetului local de venituri și cheltuieli al comunei 
Poienari, județul Neamț, pe anul 2024, se face cu votul majorității absolute a consilierilor locali, 
fiind necesar un număr de cel puțin 6 voturi “pentru”. 
       Supus la vot proiectul de hotărâre este adoptat cu 11 voturi ,,pentru”.    
 
     Se trece la punctul 3 al ordinei de zi. 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie al bugetului local de venituri 
și cheltuieli al comunei Poienari, județul Neamț, pe trimestrul III al anului 2024 

Inițiator- Vasile- Emil DASCĂLU 
 

        Domnul Ioan SFRIJA, președintele de ședință, prezintă proiectul de hotărâre. 
 
       Comisia de specialitate a Consiliului Local Poienari pentru programe de dezvoltare economico- 
socială, buget, finanțe, administrarea domeniului public și privat al comunei, urbanism și amenajarea 
teritoriului, agricultură, servicii, comerț- aviz favorabil.   
        Comisia de specialitate a Consiliului Local Poienari pentru administraţie publică locală, 
probleme juridice, servicii publice şi comerţ, gospodărire comunală, apărarea ordinii şi liniştii 
publice, a drepturilor cetăţenilor - aviz favorabil. 
        Președintele de ședință solicită înscrieri la cuvânt. 
        Președintele de ședință constată că nu sunt înscrieri la cuvânt și supune la vot proiectul de 
hotărâre înscris la punctul 3 al ordinei de zi.  
        Secretarul general al comunei Poienari, comunică cvorumul necesar pentru adoptarea 
proiectului de hotărâre- majoritatea absolută. 
       Supus la vot proiectul de hotărâre este adoptat cu 11 voturi ,,pentru”. 
     
        Se trece la punctul 4 al ordinei de zi. 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării reţelei şcolare a unităților de 
învăţământ preuniversitar de pe raza comunei Poienari, județul Neamț, pentru anul 
şcolar 2025- 2026                                                              

          Inițiator- Vasile- Emil DASCĂLU 
 

         Domnul Ioan SFRIJA, președintele de ședință, prezintă proiectul de hotărâre.    
         Secretarul general al comunei Poienari, județul Neamț, aduce la cunoștință faptul că adoptarea 
proiectului de hotărâre privind aprobarea organizării reţelei şcolare a unităților de învăţământ 
preuniversitar de pe raza comunei Poienari, județul Neamț, pentru anul şcolar 2025-2026                                                          
, se face cu votul majorității absolute a consilierilor locali, fiind necesar un număr de cel puțin 6 
voturi “pentru”. 
 
        Comisia de specialitate a Consiliului Local Poienari pentru comisia de învăţământ, sănătate, 
cultură, protecţie socială, protecţia mediului, activităţi sportive şi de agrement - aviz favorabil.            
        
       Președintele de ședință solicită înscrieri la cuvânt. 
       Președintele de ședință constată că nu sunt înscrieri la cuvânt și supune la vot proiectul de 
hotărâre înscris la punctul 4 al ordinei de zi. 
       Secretarul general al comunei Poienari, comunică cvorumul necesar pentru adoptarea 
proiectului de hotărâre- majoritatea absolută. 
 
      Supus la vot proiectul de hotărâre este adoptat cu 11 voturi ,,pentru”.    
 
       
 



  Se trece la punctul 5 al ordinei de zi. 
5. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului Consiliului Local al comunei 

Poienari în Consiliul de Administraţie al Şcolii Gimnaziale Poienari, județul Neamț 
Inițiator- Primar Vasile- Emil DASCĂLU 

         
        Domnul Ioan SFRIJA, președintele de ședință, prezintă proiectul de hotărâre.        
    
      Comisia de specialitate a Consiliului Local Poienari pentru comisia de învăţământ, sănătate, 
cultură, protecţie socială, protecţia mediului, activităţi sportive şi de agrement - aviz favorabil.            
 
       Președintele de ședință solicită înscrieri la cuvânt. 
       Domnul consilier local Ioan-Andrei GEMAN, propune pe domnul consilier Constantin 
MITITELU. 
       Președintele de ședință constată că nu mai sunt înscrieri la cuvânt și supune la vot proiectul de 
hotărâre înscris la punctul 5 al ordinei de zi. 
      Secretarul general al comunei Poienari, comunică cvorumul necesar pentru adoptarea proiectului 
de hotărâre- majoritatea absolută. 
      Supus la vot proiectul de hotărâre este adoptat cu 11 voturi ,,pentru”.    
 
       Se trece la punctul 6 al ordinei de zi. 

   6. Proiect de hotărâre privind constituirea Structurii Comunitare Consultative şi 
aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare a Structurii Comunitare 
Consultative la nivelul comunei Poienari, judeţul Neamţ 

Inițiator- Primar Vasile- Emil DASCĂLU  
 

Domnul Ioan SFRIJA, președintele de ședință, prezintă proiectul de hotărâre.        
 

       Domnul consilier Ioan LUNCĂ, propune pe domnul consilier Ioan-Andrei GEMAN să facă 
parte din această structură comuntară consultativă. 
 
           Comisia de specialitate a Consiliului Local Poienari pentru programe de dezvoltare 
economico- socială, buget, finanțe, administrarea domeniului public și privat al comunei, urbanism 
și amenajarea teritoriului, agricultură, servicii, comerț- aviz favorabil.   
          Comisia de specialitate a Consiliului Local Poienari pentru administraţie publică locală, 
probleme juridice, servicii publice şi comerţ, gospodărire comunală, apărarea ordinii şi liniştii 
publice, a drepturilor cetăţenilor - aviz favorabil. 
          Comisia de specialitate a Consiliului Local Poienari pentru comisia de învăţământ, sănătate, 
cultură, protecţie socială, protecţia mediului, activităţi sportive şi de agrement - aviz favorabil.            
 
         Președintele de ședință solicită înscrieri la cuvânt. 
         
         Președintele de ședință constată că nu sunt înscrieri la cuvânt și supune la vot proiectul de 
hotărâre înscris la punctul 6 al ordinei de zi. 
         Secretarul general al comunei Poienari, comunică cvorumul necesar pentru adoptarea 
proiectului de hotărâre- majoritatea absolută. 
          Supus la vot proiectul de hotărâre este adoptat cu 11 voturi ,,pentru”.    

 
 
 
 
 
 



Se trece la punctul 7 al ordinei de zi. 
7.  Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 42 din 23.10.2024 privind instituirea 

unor facilități fiscale și aprobarea procedurii de anulare a accesoriilor aferente 
obligațiilor bugetare principale restante la data de 31.08.2024 inclusiv, datorate 
bugetului local de către contribuabilii de pe raza administrativ – teritorială a comunei 
Poienari 

 
Domnul Ioan SFRIJA, președintele de ședință, prezintă proiectul de hotărâre.        

            Doamna inspector Cerasela EPURE, din cadrul Compartimentului de Impozite și taxe locale, 
a specificat că au fost peste 35 de cereri.  
            Domnul consilier Ioan-Andrei Geman dorește să știe o valoare a încasărilor. 
            Domnul Viceprimar Ioan SFRIJA, răspunde că în jur de 500 000 lei cu tot cu persoane 
juridice. 
 
           Comisia de specialitate a Consiliului Local Poienari pentru programe de dezvoltare 
economico- socială, buget, finanțe, administrarea domeniului public și privat al comunei, urbanism 
și amenajarea teritoriului, agricultură, servicii, comerț- aviz favorabil.   
          Comisia de specialitate a Consiliului Local Poienari pentru administraţie publică locală, 
probleme juridice, servicii publice şi comerţ, gospodărire comunală, apărarea ordinii şi liniştii 
publice, a drepturilor cetăţenilor - aviz favorabil. 
 
          Președintele de ședință solicită înscrieri la cuvânt. 
          Președintele de ședință constată că nu sunt înscrieri la cuvânt și supune la vot proiectul de 
hotărâre înscris la punctul 6 al ordinei de zi. 
          Secretarul general al comunei Poienari, comunică cvorumul necesar pentru adoptarea 
proiectului de hotărâre- majoritatea absolută. 
 
          Supus la vot proiectul de hotărâre este adoptat cu 11 voturi ,,pentru”.    
 
       Se trece la punctul 8 al ordinei de zi. 

8. Intrebări- interpelări 
 

Președintele de ședință solicită înscrieri la cuvânt. 
       Domnul consilier Ștefan ROTARIU, a văzut că s-au anunțat intervenții pentru electricitate și 

specifică că e necesar a se schimba câteva becuri care sunt nefuncționale. 
       Domnul viceprimar, spune știe că au fost în Săcăleni și o să mai vină o dată în zonă. 
       Domnul consilier Ștefan ROTARIU, apelează la înțelegerea consilierilor locali referitor la 

prezența la comisii. Cere acordul ca el să vină mai dimineață să completeze avizele și procesul 
verbal. El are un servici foarte strict și nu se poate învoi două zile la rând. 

       Consiliul local nu are nimic de obiectat vis-à-vis de faptul că domnul consilier Ștefan 
ROTARIU vine mai dimineață la ședința de comisii de specialitate. 

 
Domnul consilier Ioan LUNCĂ, întreabă dacă s-ar putea face două stații de autobuz sau măcar să 

se improvizeze ceva pentru cei care așteaptă autobuzul?  
            De asemenea întrebă de numere pentru tractoare, motosape, ATV-uri și căruțe. S-ar putea 
strânge un ban la buget. Își amintește că domnul primar a zis într-o ședință că o să aprobe ceva în 
consiliul local nou. Dumnealui spune că are ATV nou, în acte scrie tractor și că a discutat cu domnul 
primar despre asta. 
            Domnul Ioan SFRIJA, răspunde că sunt costuri foarte mari pentru înmatriculat, ITP, dar 
pentru începutul anului o să aprobăm un regulament de aprobarea a numerelor. ITP-ul este de la 13 
la 15 milioane pe an. Dacă se strâng 10 utilaje, ei vin aici în zonă. Primăria nu mai poate emite nr. 
pentru utilaje dacă nu au IPT. 



            
           De asemenea domnul Ioan SFRIJA spune că în noul consiliul o să aprobăm un regulament de 
aprobare a numerelor pentru toate utilajele, tractor, combină. 
           Am avut o solicitare de la un cetățean cu scuterul, are ITP, are toate actele, dar noi nu avem 
regulamentul aprobat. Dacă avem regulament aprobat, trebuie să avem și numere. Mare afacere nu e. 
Noi dacă luăm numărul cu 5 lei, tot cu 5 lei îl dăm. 
           Domnul Ioan LUNCĂ, spune să demarăm acest proiect pentru ianuarie ca să-l aprobăm. 
 
           Domnul consilier Paul MIHAI, spune că ar trebui tăiat teiul de la Ungureanu Didina, 
deoarece este putred și cade pe asfalt. Este un an de zile de când prezintă un pericol pentru cei care 
tranzitează zona. 
           Domnul Ioan SFRIJA spune că o să se facem adresă la drumuri naționale. Vă aduceți aminte 
de răchita de la Fag. Am făcut adresă și au venit cei de la drumuri naționale și s-au ocupat de 
vegetația căzută. 
            Domnul Constantin MITITELU, spune că este un salcâm uscat de ani de zile la colțul școlii 
ca la fel trebuie curățat, deoarece prezinte un pericol iminent. Când au venit responsabilii cu 
schimbarea instalației, a discutat cu ei ca să aibă răbdare să curățe salcâmul. 
 
            Domnul Vlademir RUSU, atenționează că trebuie respectată legea că aceșt copaci sunt de pe 
domeniul public. 
      
           Domnul consilier Petrică ZAHARIA, anunță că lampa cu leduri de la spaul de la puntea ă 
veche de la Bunghi, nu funcționează. Această lampă e foarte utilă pentru oamenii care tranzitează 
această zonă, către Bunghi, deoarece luminează toată zona. Cred că cineva a rupt această lampă, deși 
se află în zona îngrădită a spaului.  Trebuie luat legătura cu APAVITAL ca să îl înlocuiască.  
           Domnul Iona SFRIJA, spune că o să facă adresă către Apavital în vederea remedierii acestei 
defecțiuni.  
 
         Domnul consilier Ioan-Andrei GEMAN, anunță că tomberonul de la intersecția cu Obădăriei 
este rupt și gunoiele cad pe jos. În zona FAG toate containerele sunt sparte. De asemenea la Poienița 
erau 3 tomberoane și acum sunt 2.  
         Domnul Ioan SFRIJA, spune că a făcut adresă către cei de la Rossal, dar nu au containere. 
 
        Domnul consilier Petrică ZAHARIA, întreabă când se preconizează ca Primăria Poienari va fi 
în stare să implementeze un sistem video. În zona Gâdinți a observat sistem de supraveghere. De 
asemenea și în Bozieni. Camerele ar fi utile în zonele critice, gen unde sunt gunoaiele și în 
intersecții. 
        Domnul Ioan SFRIJA răspunde că avem Hotărâre de Consiliul Local pentru sistem de 
supraveghere. Avem 26-28 puncte pentru camere, în intersecție, inclusiv la gunoi unde sunt 
platformele. 
        În legătură cu containerele ne gândim la o soluție gen o adresă către Econeamț, nu către Rossal 
și să le aducem la cunoștință că sunt probleme, și anume că Rossalul încasează foarte mulți bani de 
la comuna noastră, dar ei nu fac investiții. Să le ia eventual să le repare. Gunoiul este foarte scump. 
Nimic nu este reciclabil, totul este la grămadă. Pe Poienari plătim 1 miliard. Nu încasăm de la 
populație, cât ne iau ei pe gunoi. În bugetul asta am pus 30000 lei. În fiecare an se adună. Când sunt 
și zile ploioase gunoaiele trag la cântar. Anul trecut am avut 144 de t de gunoi. 
 
             Domnul consilier Ioan-Andrei GEMAN, menționează dacă tot se face adresă către 
Drumurile Naționale, să se aibă în vedere faptul că trebuie completate semnele de circulație pe DN 
15 D. În toate curbele periculoase lipsesc cu desăvârșire. De asemenea trebuie menționat în adresă 
că sunt foarte mulți copaci care prezintă pericol de accidente și care trebuie toaletați. 
             A doua-a problemă este drumul de la Strâmba la Roiești. Trebuie reparat. 



 
             Domnul consilier local Cătălin APALAGHIEI, ridică problema tot a tomberoanelor și 
anume- cele de la Săcăleni nu au roți. Ar fi bine să fie montate camere și eventual un loc special 
pentru ele că stau în stradă și prezintă pericol de accidente. 
 
              Domnul Ioan LUNCĂ, spune că de 2-3 ani se tot discută de camere de supraveghere. 
              Domnul Ioan SFRIJA spune că avem și hotărâre adoptată în acese sens, dar nu sunt bani. 
 
               Doamna Adriana-Cristina MITITELU, ridică problema tot a tomberoanelor. De exemplu în 
zonă la Irimia Aurica care nici nu locuiește acolo. Și frunzele din curte le duce acolo la Luca lu 
Zamfira. Curăță via, aruncă la tomberon. Toate prostiile le aruncă la gunoi. 
               A 2-a problemă este cea a câinilor vagabonzi. Sunt vreo 6-7 câini abandonați acolo. 
Șoferul microbuzului de la școală nu mai oprește la ea la poartă. Înainte oprea în zonă și îi lua copii. 
A fost la dna director și dna a zis că nu poate opri oriunde, deși șoferul oprește la Alexa, la Leonte, 
la Timofte, etc.   
              Domnul Ioan LUNCĂ spune că ar trebui filmat.  
              Domnul consilier Ovidiu PANAINTE, știe că domnul șofer de la microbuzul școlii are o 
listă foarte bine stabilită cu stațiile în care oprește. 
 
             Domnul consilier Ioan-Andrei GEMAN, propune a se achiziționa o camera de bord și 
montată la bordul microbuzului, deoarece este transport public în comun.  
                    

     Președintele de ședință constată că au fost dezbătute toate punctele înscrise la ordinea de zi și 
nu mai sunt înscrieri la cuvânt.    
          Declară închise lucrările ședinței. 
   
     
           Preşedinte de şedinţă,                                          Secretarul general al comunei Poienari, 
           Consilier-  Ioan SFRIJA                                                     Alina-Liliana MREANĂ 
 
                     ______                                                                                          ________ 
 


